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Protokół  

z posiedzenia  doraźnego Zespołu problemowego ds. Prezydencji Rzeczypospolitej Polskiej 

w Radzie Unii Europejskiej Rady Dialogu Społecznego 

z dnia 2.10.2024 r.  

 

Miejsce posiedzenia: Centrum Partnerstwa Społecznego „Dialog” im. A. Bączkowskiego, sala A, ul. 

Limanowskiego 23 w Warszawie, wersja hybrydowa. 

Przewodniczący: Łukasz Bernatowicz, Przewodniczący doraźnego Zespołu problemowego ds. 

Prezydencji Rzeczypospolitej Polskiej w Radzie Unii Europejskiej, BCC. 

W posiedzeniu wzięli udział: Ignacy Niemczycki, Podsekretarz Stanu w Ministerstwie Rozwoju 

i Technologii; członkowie zespołu oraz zaproszeni goście i eksperci. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 

2. Omówienie filaru dotyczącego bezpieczeństwa gospodarczego, w tym kwestii zwiększenia 

konkurencyjności UE. 

3. Omówienie raportu Mario Draghiego. 

4. Sprawy różne. 

 

Ad 1 

Łukasz Bernatowicz, Przewodniczący doraźnego Zespołu problemowego ds. Prezydencji 

Rzeczypospolitej Polskiej w Radzie UE, BCC; powitał uczestników spotkania i przedstawił 

proponowany porządek obrad.  

Strony jednogłośnie zaakceptowały porządek obrad posiedzenia. 
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Ad 3 

Łukasz Bernatowicz, Przewodniczący doraźnego Zespołu problemowego ds. Prezydencji 

Rzeczypospolitej Polskiej w Radzie UE, BCC; przedstawił swoje wątpliwości co do raportu Mario 

Draghiego, po czym oddał głos Panu Ignacemu Niemczyckiemu, Podsekretarzowi Stanu, MRiT.  

Ignacy Niemczycki, Podsekretarz Stanu w Ministerstwie Rozwoju i Technologii; przedstawił opinię 

nt. raportu Mario Draghiego, w tym wątki dotyczące m.in:  

- konkurencyjności Europy, w tym m.in. względem Chin i USA, 

- braku głosu ekspertów z rejonu Europy środkowo - wschodniej w kwestii dotyczącej wzrostu 

gospodarczego regionu, 

- polityki spójności, 

- stanu konkurencyjności UE, 

- cen energii, wpływających na konkurencyjność gospodarki i konsekwencje społeczne, 

- kwestii finansowania UE, 

- niskiego ryzyka podejmowanego przez europejskie rynki, 

- przemysłu energochłonnego, 

- neutralności technologicznej, 

- funduszu reform strukturalnych - tj. funduszu, który miałby służyć wsparciu dużych przedsiębiorstw 

w dużych państwach członkowskich, 

- koncentracji w niektórych sektorach gospodarki, m.in. telecomy. 

Strona pracowników nawiązała do:   

- polityki przemysłowej, wskazując ewentualną potrzebę powstania polskiego raportu dotyczącego 

polityki przemysłowej,  

- daleko posuniętej centralizacji zarządzania politykami UE, 

- zaskakująco niskiego nacisku w raporcie na zieloną transformację i politykę spójności a także na 

potrzeby zrównoważonej polityki (w nawiązaniu do potrzeb społecznych, konkurencyjności 

i środowiska), aby nie doprowadzić do deinstrualizacji Europy i obniżenia konkurencyjności, 

- polityka społeczna i potrzeba inwestycji w kapitał ludzki, w tym w umiejętności oraz kwestie 

problemów demograficznych. 
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Strona pracodawców nawiązała do:   

- wysokich cen energii, 

- przeregulowania gospodarki,  

- kwestii ewentualnego uwspólniania długu i tego jak pokrycie go wpłynie na konkurencyjność,  

- braku wystarczająco wykwalifikowanych pracowników do pracy, 

- kwestii zamówień publicznych i propozycji PP ds. zamówień publicznych, dotyczącej połączenia 

ochronnej polityki przemysłowej z handlową. Przekazano informację nt. opracowania projektu dot. 

zamówień publicznych w kwestii ograniczenia do rynku zamówień publicznych dla tych 

podwykonawców, którzy pochodzą z krajów spoza Unii Europejskiej. 

Ignacy Niemczycki, Podsekretarz Stanu w Ministerstwie Rozwoju i Technologii; nawiązał do cen 

energii i zaznaczył, że właściwym resortem w tej kwestii jest Ministerstwo Klimatu i Środowiska oraz 

Rada UE. Odnosząc się do kwestii deregulacji, powiedział, że część krajów, w tym Niemcy, uważają, 

że deregulacja powoduje osłabienie ochrony społecznej. Nawiązał do kwestii polityki handlowej 

i powiedział, że nie ma dążeń do protekcjonalizmu, a raczej dąży się do równych warunków 

konkurencji, przy czym zaznaczył, że obecny system handlu jest korzystny dla Polski. Przytoczył 

przykład ceł na chińskie samochody i powiedział, że jeśli jakieś państwo narusza zasady uczciwej 

konkurencji to Unia reaguje. W nawiązaniu do zamówień publicznych, powiedział, że w KE trwają 

dyskusje nad tym czy potrzeba jest całkowicie nowych zasad, czy zmiany w ramach już istniejących. 

Nawiązał do przemysłu obronnego i przedstawił opinię, że centralizacja przemysłu mogłaby być 

niekorzystna z perspektywy Polski i Europy. Zaznaczył również, że w przedmiotowej kwestii potrzebny 

byłby również efekt skali. W nawiązaniu do polityki zielonego ładu, zaznaczył, że nie może być tak, że 

dekarbonizacja idzie w parze z deindustrializacją. Wyraził opinię, że Polska ma zaniedbania, jeśli chodzi 

o energetykę, następnie wyraził nadzieję na pozytywne zmiany w energetyce i transformacji 

energetycznej. 

Ad 2 

Ignacy Niemczycki, Podsekretarz Stanu w Ministerstwie Rozwoju i Technologii; przedstawił 

informacje ws. filaru dotyczącego bezpieczeństwa gospodarczego, w tym kwestii zwiększenia 

konkurencyjności UE. Zaznaczy, że bezpieczeństwo rozumiane jest tu szeroko, m.in. wspomniał 

o bezpieczeństwie gospodarczym, większej samowystarczalności UE. Powiedział, że polska 

prezydencja zbiegnie się z wyborem nowego Parlamentu UE. Powiedział, że polska prezydencja będzie 

prezydencją otwarcia, a nie zamknięcia. Nawiązał do zaniedbań w kwestii rynku wewnętrznego. 

Powiedział, że w ramach polskiej prezydencji, w ramach horyzontalnej strategii dla rynku 

wewnętrznego, Polska zabiega by cały osobny rozdział poświęcić usługom. Powiedział, że będzie 



 
Protokół z posiedzenia doraźnego Zespołu problemowego ds. Prezydencji Rzeczypospolitej Polskiej 

w Radzie Unii Europejskiej w dniu 2.10.2024 r. 
4 

 

przeprowadzona debata poświęcona temu zagadnieniu na jednej z rad compet oraz że w Krakowie 

będzie zorganizowane Forum Rynku Wewnętrznego, tzw. Simpho, które będzie przedsięwzięciem 

z udziałem Ministrów i Komisarzy, po czym zaprosił do wkładu merytorycznego. Następnie nawiązał 

do polityki przemysłowej i powiedział, że należy podjąć rozmowy w celu rozważenia ponownej 

industrializacji Europy, jak również o ścieżkach dekarbonizacji konkretnych sektorów. Nawiązał do 

kwestii roli pomocy publicznej. Powiedział, że Polsce przypadnie zaszczyt zakończenia negocjacji 

regulacji programu EDIP, tj. programu dotyczącego wzmocnienia zdolności przemysłu obronnego 

w Unii Europejskiej. Nawiązał do wcześniej omawianej kwestii nacisku na współgranie polityki 

handlowej i przemysłowej, jak również na zabezpieczenie łańcucha dostaw, zwłaszcza jeśli chodzi 

o surowce krytyczne. Powiedział również o pracach w zakresie propozycji dotyczących prawa 

kosmicznego. Wspomniał o analizach dotyczących agendy regulacji danych oraz nawiązał do 

propozycji analizy efektu skumulowanego.  

Ad 4 

Ignacy Niemczycki, Podsekretarz Stanu w Ministerstwie Rozwoju i Technologii; nawiązał do 

Europejskich dni przemysłu w Rzeszowie, planowanych w czerwcu w następnym roku, na które zaprosił 

do uczestniczenia i do współtworzenia. 

Łukasz Bernatowicz, Przewodniczący doraźnego Zespołu problemowego ds. Prezydencji 

Rzeczypospolitej Polskiej w Radzie UE, BCC; podziękował za udział i przygotowanie merytoryczne 

Ministra Ignacego Niemczyckiego. Wobec wyczerpania porządku obrad Zespołu zamknął posiedzenie. 

 

           Łukasz Bernatowicz 

             /-/ 

                              Przewodniczący Zespołu 

  

  Sporządziła Paulina Knapik 

                      /-/ 

Biuro Rady Dialogu Społecznego 


